

إلى من يهمه الامر،

تود هيئة تنظيم الاتصالات ("الهيئة") التنويه بأن عملية استيراد جميع أجهزة ومعدات الاتصالات سوف تخضع لإجراءات اعتماد جديدة وفقا للائحة التنظيمية بشأن اعتماد واستيراد أجهزة الاتصالات التي يتم ربطها بشبكة التصالات عامة ("اللائحة")، والتي ستنشر في الجريدة الرسمية لمملكة البحرين يوم الخميس، 31 أغسطس 2017.

وتود الهيئة لفت انتباه المستوردين والموردين والمصنعين إلى أنه سيتم تطبيق إجراءات الاعتماد الجديدة اعتبارا من يوم العمل التالي لنشر اللائحة في الجريدة الرسمية، وسوف يتم نشر السياسات والإجراءات الجديدة بالتقصيل وبوضوح على الموقع الإلكتروني للهيئة فور نشر اللائحة.

فيما يلى ملخص بأهم التغييرات التي يرجى أخذها بالاعتبار:

- 1. يجب أن يخضع أي جهاز أو معدات اتصالات يتم استير ادها لاعتماد الهيئة إما من خلال إصدار شهادة اعتماد نوعي أو شهادة مطابقة
  - 2. سوف تتاح قائمة بجميع الأجهزة المعتمدة على الموقع الإلكتروني للهيئة.
- 3. في حال لم يتم إصدار شهادة اعتماد نوعي أو شهادة مطابقة لجهاز معين، فلا يسمح لأي مورد باستيراد نفس الجهاز.
- 4. يجب أن تتضمن جميع طلبات الاعتماد النوعي رسوما غير قابلة للاسترداد كما هو مبين في قسم الاعتماد النوعي من جدول الرسوم

http://www.tra.org.bh/media/document/TRAScheduleofFees2010Final en.pdf

لأي استفسارات يرجى الاتصال بالهيئة عبر البريد الإلكتروني typeapproval@tra.org.bh



To Whom it may concern,

The Telecommunications Regulatory Authority ("The Authority") would like to advise the general public that all importers of telecommunications equipment and devices will be subject to a new approval process in accordance with the Regulation on The Approval and Importation of Telecommunications Equipment Connected to Public Telecommunications Networks ("The Regulation"), which is to be published in the Official Gazette of the Kingdom of Bahrain on Thursday the 31<sup>st</sup> August 2017.

The Authority would like to bring to the importers', suppliers' and manufacturers' attention that the new process will be applicable as of the following business day, namely the 6<sup>th</sup> of September 2017.

The detailed policies and procedures are published on the Authority's website. To summarize the most notable changes please take note of the following:

- 1. Any device or telecommunication equipment to be imported must be approved by the Authority either through a Type Approval Certificate or a compliance certificate.
- 2. A list will be made readily available on the Authority's website that shall indicate all approved devices
- 3. If no type approval certificate or compliance certificate has been issued for a specific device, then no supplier shall be allowed to import the same device.
- 4. All Type approval applications shall include a non-refundable fee as indicated in the Type Approval section of the Schedule of Fees http://www.tra.org.bh/media/document/TRAScheduleofFees2010Final\_en.pdf

For any queries please feel free to forward your questions to typeapproval@tra.org.bh